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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért felelős miniszter

Az interpelláció címe: "Végre valahára mikor tesz a kormány gyors, hathatós, valós támogató 
intézkedéseket a vendéglátós kis és közepes vállalkozások túlélése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Február 13-án megkezdte munkáját az ellenzéki pártszövetség képviselői által megalakított Covid
2021  Vizsgálóbizottság.  A  testület  célja,  hogy  képet  adjon  az  Orbán-kormány  koronavírus-
járványban  mutatott  teljesítményéről,  és  átfogó  jelentéssel  járuljon  hozzá  a  jövőbeli  kihívások
kezeléséhez.
A vizsgálóbizottság  kiemelten  foglalkozik  majd  a  kormány  járványügyi,  gazdaságvédelmi  és
vakcinabeszerzésekkel  kapcsolatos  döntéseivel,  azzal,  hogy  az  intézkedések  valóban  a  magyar
társadalom érdekét szolgálták-e, illetve milyen tanulságok vonhatók le azokból. A munkát független
szakértők segítik majd: az első ülésen részt vett az Országos Tisztifőorvosi Hivatal nyugalmazott
főosztályvezetője; az MTA doktora, a Pénzügykutató Zrt. tudományos tanácsadója és az Éjszakai
Városért Egyesület alelnöke, aki vendéglátásban, szórakozóhelyek működtetésében dolgozó kis- és
közepes vállalkozókat képviselt. Ugyancsak meghívást kapott a vizsgálóbizottságtól Kásler Miklós,
Müller Cecília, valamint Mészáros Lőrinc vállalkozó, de ők nem jöttek el beszámolni a nép által
megválasztott képviselőknek.

A vendéglátók, kulturális- és szórakozóhely üzemeltető vállalkozókat képviselő vezető a válságról
és  a  kormányzati  válságkezelésről  vonatkozó  fontos  és  hasznos  tapasztalatairól  számolt  be  a
bizottságnak.  Kiderült,  a  bértámogatás  felgyorsításáról  szóló  elkésett  kormányzati  döntés  nem
elégséges  segítség,  ennél  többre  lenne  szükség:
Szerintük például mindenképpen szükséges lenne, hogy ha a munkavállalók fizetését, támogatását
közvetlenül  a  kincstár  vállalná  át,  és  a  teljes  adminisztrációs  feladat  és  felelősség  nem  a
vállalkozásnál jelenne meg, ugyanis a hatályos támogatási szabályok szerint ha a most, februárban



folyósított munkahelytámogatást megigényelte egy vállalkozás, de egy dolgozó állása megszűnik
még  a  bizonytalan  udőpontú  újranyitás  előtt,  vissza  kell  fizetni  a  támogatást  a  kincstárnak.
A túléléshez sokan vallottak kudarcot banki hitelfelvételben, míg a bejelentett gyorshitelről még
csak  újsághírek  vannak.  A valóságban  sok  vállalkozásnak  mostanáig  nem  volt  elérhető,  mert
ingatlanfedezet mellett tudták volna csak felvenni, és a vendéglátóegység ingatlana kevesebbet ér,
mint előtte.  Reális  üzleti  terv sem készíthető a rengeteg bizonytalan tényező miatt.  Számos fix
költség továbbra is jelentkezik, miközben nincs érdemi bevételük, így a bérköltség és bérleti díj
mellett a rezsiköltségek is, például a készenléti díjak. Utóbbiakra is kellene legalább moratórium,
átütemezés. A vendégeknek, fogyasztóknak gond továbbra is, hogy a SZÉP kártyák úgynevezett
zsebei  között  nem  lehet  átcsoportosítani,  például  a  beragadt  szabadidős  vagy  szállás  zsebből
melegétel fogyasztásra. Sőt, brit és ausztrál mintára lehetne vouchert adni a kereslet fellendítésére.
Fontos lenne,  ha maradna az éttermi 5 százalékos áfa  a  korlátozások feloldása után is,  és nem
emelné vissza a kormány magasabb szintre a mértékét.  Továbbra sem megoldott  az egyértelmű
információáramlás  a  kormány  és  a  szektor  között,  mondjuk  ez  igaz  a  teljes  kis-  és  közepes
vállalkozási  rétegre.  A kormány  láthatóan  csak  a  tőkeerős  nagyvállalatokkal  szeret  közvetlen
kommunikációt folytatni, kiemelten pedig a haveri cégekkel.

Tisztelt Miniszter Úr!

Miközben  a  kormány  százmilliárdos  visszafizetendő  hitelprogramot  tud  csak  felmutatni  a
vendéglátós, szabadidős kis- és közepes vállalkozások számára, addig a Kisfaludy programból a
turisztikai nagy szereplők százmilliárdos nagyságrendű vissza nem térítendő támogatást kaptak!

Végre valahára mikor tesz a kormány gyors, hathatós, valós támogató intézkedéseket az említett
kis-  és  közepes  vállalkozások  túlélése  érdekében?  Tervezi-e  a  kormány,  hogy  bevételpótló
támogatást  nyújt,  emeli  és  közvetlenül  folyósítja  a  bértámogatást,  hogy  fedezzék  a  fix
rezsiköltségeket, marad 5 százalékos az éttermi áfa nyitás után is, a SZÉP kártya zsebek között
szabadon  mozgathatóak  lesznek  a  befizetések  és  adnak  vouchert  a  vendéglátás  fellendítésére
nemzetközi példák alapján?
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